
د  ر مـو ر  د ن  یا ر فشـا ا د  ا د ا خـد
پیش بینـی اش از وضعیـت داوری در 
لیـگ بیسـت و سـوم و تمهیـدات در 
نظـر گرفتـه شـده بـرای جلوگیـری از 
حواشـی فصـل قبـل، اظهـار داشـت: 
»نمی گویـم سـال گذشـته داوری فاجعه 
بـود امـا خـوب نبودیـم. بـه همین منظور 
امسـال آمدیـم کارهایـی انجـام دادیـم 
تـا هـم لیـگ را بـرای داوران راحت تـر 
کنیـم و هـم قضاوت هـا بهتـر شـود. در 
اولیـن کار تعـداد داوران را از ۱۶۰ نفـر بـه 
۹۰ نفـر رسـاندیم و ۷۰ داور را بـه لیـگ 
یـک آوردیـم. البتـه از همیـن ۹۰ نفـر نیـز 

۱۶،۱5 نفـر بـه هـر دلیـل تسـت ها را پاس 
نکردند. با ۷5 داور به مسـابقات آمدیم 
و از بچه هـا انتظـار دارم بـه مـن و جامعـه 
فوتبـال کمـک کننـد . بایـد بـا آرامـش و 
تمرکـز بیشـتری بـه قضـاوت بپردازنـد.«
رئیس کمیته داوران تصریح کرد: »طبق 
چیزی که در فضای مجازی دیدم در بازی 
سپاهان و تراکتور مشکل خاصی وجود 
نداشت . بچه ها در هفته اول بی حاشیه 
بودند. داوران عزم خود را جزم کرده اند 
تا اتفاق خوبی بیفتد . اینجا یک تذکر به 
خودم می دهم و یک پیشنهاد یا حرف 
حساب به مربیان و دوستانی که در کنار 
زمین هستند دارم. خواهش می کنم 

بگذارید کارم را انجام بدهیم.«
افشـاریان تأکیـد کـرد: »اجـازه بدهیـد 
داوران را خودمـان رصـد کنیـم و ناظـران 
صحبـت کننـد . کسـی در مـورد داوران 

حـرف نزنـد و آنهـا را بـه چالـش نکشـد. 
داوران را قضـاوت نکنـد و اگـر هر اتفاقی 
افتـاد، مـا کارهـا را انجـام بدهیـم. در 
هفتـه ای کـه هیـچ اتفاقـی نیفتـاد بـا 
۴-۳ نفـر بـه خاطـر صحبت های شـان 
برخوردهایـی می شـود. توقـع داریـم 
بگذارنـد همـه بـا هـم بـا آرامـش جلـو 
برویـم و از ایـن فوتبـال لـذت ببریـم.«

وی درخصوص اینکه همه تیم ها هزینه 
کرده و دنبال هدفی هستند و نباید 
اینگونه باشد که به اشتباهات اعتراض 
نکنند، زیرا نباید انتظار داشت تیمی 
که هزینه کرده، به خاطر اعتراض، به 
اشتباه با برخورد مواجه شود و در این 
حالت چرا فدراسیون و کمیته داوران 
امکانات را درست نمی کنند تا شرایط 
برای قضاوت داوران مهیا باشد و همه 
تیم ها عادی کارشان را انجام بدهند، 

گفت: »متأسفانه با این حرف موافق 
نیستم. تیم ها هزینه کردند که فوتبال 
بازی کنند. تا انسان هست، اشتباه 
وجود دارد. شک نکنید در هر جای دنیا 
انسان قضاوت کند، اشتباه وجود دارد. 
گفتم با هیچ داوری به خاطر اشتباهش 
مماشات نمی کنیم اما اجازه بدهید 

کارمان را انجام بدهیم.«
افشـاریان در مـورد مشـکلات سیسـتم 
رادیویـی داوران بـازی هـوادار و مـس، 
گفـت: »اجـازه بدهیـد در مـورد ایـن 
سیسـتم یـک بـار صحبـت کنـم. کمیتـه 
داوران در مـورد سیسـتم رادیویـی 
لیـگ،  ن  زما مـی نمی کنـد. سـا قدا ا
باشـگاه ها و فدراسـیون بایـد ایـن کار را 
انجام بدهند. در این راستا چندین نامه 
نوشـته ایم امـا اگـر توجـه کـرده باشـید 
من، تاج و همه دوسـتان گفتیم باید در 

نیم فصل دوم  VAR را بیاوریم. سیستم 
رادیویـی کـه مـا کارش را انجـام بدهیم با 
سیسـتم موجـود در VAR منافـات دارد.  
بایـد از همـان سیسـتم رادیویـی کـه در 

VAR وجـود دارد، اسـتفاده کنیـم.«
افشـاریان در مـورد اینکـه آیـا بایـد پـول 
سیسـتم رادیویـی را باشـگاه ها بدهنـد، 
پاسـخ داد: » گفتیم اگر ورزشـگاهی این 
سیسـتم را داشـته باشـد، از آن استفاده 

می کنیـم.«
وی در مـورد اظهارنظـر مهـدی سـیدعلی 
مبنـی بـر اینکـه احتمـال دارد همـراه 
سیسـتم رادیویـی یـک سـکه هـم بـه 
داوران بدهنـد، خندیـد و در واکنـش بـه 
ایـن بحـث کـه یـک نفـر قـرار بـود هزینـه 
این سیسـتم را متقبل شـود، گفت: »به 
آن دوسـت سـلام برسـانید و بگوییـد 

کارش را انجـام بدهـد.«

فوتبال ایران زیر ذره بین
مدیریت فوتبال 2

افشاریان درباره 
مشکل ارتباط 

رادیویی داوران 
می گوید: »کمیته 

داوران در مورد 
سیستم رادیویی 
اقدامی نمی کند. 

سازمان لیگ، 
باشگاه ها و 

فدراسیون باید 
این کار را انجام 
بدهند. در این 

راستا چندین نامه 
نوشته ایم اما 
اگر توجه کرده 
باشید من، تاج 

و همه دوستان 
گفتیم باید در نیم 
فصل دوم  VAR را 
بیاوریم. سیستم 

رادیویی که ما 
کارش را انجام 

بدهیم با سیستم 
 VAR موجود در
منافات دارد.  «

نویدهایی تازه در 
برخورد با کژی های لیگ

سرعت عملی که کمیته انضباطی 
فدراسیون فوتبال در برخورد 
با  پرسپولیس  زی  با تبعات  با 
آلومینیوم اراک در ورزشگاه آزادی 
تهران در بازگشایی لیگ برتر 
نشان داد، این امید را به وجود 
آورد که امسال در امر برچیدن 
نابسامانی ها و محو خودرأیی ها 
تاً  بقات ذا ین مسا ا ز صحنه  ا
پرحاشیه، توفیق بیشتری را شاهد 

خواهیم بود.
ساعتی بعد از پایان دیدار مذکور 
کمیته انضباطی، مجتبی حسینی 
ین  لومینیوم را به ا سرمربی آ
خاطر که تلویحاً گفته بود تک 
گل پیروزی ساز سرخ های تهرانی 
آفساید بوده، معلق و به واقع تا 
اطلاع ثانوی محروم کرد و علیرضا 
بیرانوند دروازه بان پرسپولیس 
تی  ئه توضیحا را ا ی  برا را هم 
پیرامون مصاحبه بعد از بازی اش 
به محل کمیته احضار کرد. این 
کمیته سریعاً به اتفاقات دیدار پر 
برخورد پنجشنبه  شب سپاهان 
با تراکتور هم که دو اخراجی و 
تعداد چشمگیری بازیکن اخطاری 
داشت و کار دو، سه بار به یقه گیری 
و کتک کاری بین بازیکنان هم 
کشید، ورود و احکامی موقتی را 
تا زمان رسیدگی دقیق به پرونده 

و صدور احکام نهایی صادر کرد.
ایراد کمیته انضباطی و به تبع 
آن کمیته استیناف فدراسیون 
فوتبال همیشه این بوده که اولاً 
وقت زیادی را صرف صدور احکام 
اولیه و زمان زیادتری را مصروف 
اعلام صدور نهایی می کردند و این 
پروسه 2۰ روز و حتی گاهی یک ماه 
و فراتر از آن زمان می برد و آگاهان 
می گویند در گذشته دورتر احکام 
نهایی هم براساس آنچه دبیرکل 
فدراسیون مصلحت می انگاشت، 
مدت زمان نامشخصی در کشوی 
میز وی باد و به واقع خاک می خورد 
و در نهایت حکمی منتشر می شد 
که در راستای مصلحت »نه سیخ 
بسوزد، نه کباب« از متن حکم 
نمی شد حتی استنتاج کرد که 
خاطی که بوده و فردی که به او 
ظلم روا شده، چه کسی است. 
یک مجازات بشدت تلطیف شده 
و فاقد اثرگذاری تأدیبی اعمال 
می شد و هیچ کس هم نمی فهمید 
مور و  ثر اصلاحگر ا ا مین  کدا
راستی کننده کژی ها بر آن مترتب 
است. سرعت عملی که چهارشنبه 
و پنجشنبه شب گذشته در برخورد 
با مسائل انضباطی دیدارهای 
ملتهب هفته نخست لیگ از سوی 
کمیته انضباطی رؤیت شد، این 
نوید را در دل ها ایجاد می کند که 
اولاً دچار زمان سوزی تأسف آوری 
در برخورد با ناهنجاری های لیگ 
نباشیم و ثانیاً احکامی که صادر و 
در نهایت ابلاغ و منتشر می شود، 
قاطعانه، بدون مماشات، به فراخور 
خطاهای صورت گرفته و بدون 
امتیاز داد ن به این و آن به بهانه 
رعایت مصالح اجتماعی باشد و به 
واقع بار »مصلحت« بر »عدالت« 

نچربد. امید آنکه چنین شود.

 zنگاه

 zسرمقاله

وصال روحانی
روزنامه نگار

لیگ شروع شد و یک راست وارد حواشی 
شدیم. همین هفته اول، تا دل تان 
بخواهد اتفاقات عجیب و غریب رخ داد 
که می توانیم صد صفحه روزنامه در مورد 
آن منتشر کنیم. مثلاً حمل مصدوم در 
ورزشگاه نقش جهان، یک رکورد جهانی 
به دست آورد و موفق شدیم راهکار 
تازه ای برای افرادی که به لحاظ عصبی 
دچار تشنج می شوند، برای انتقال از روی 
سکوها به آمبولانس معرفی کنیم. لیگ 

طی دو شب برگزار شد و در شب نخست، 
فدراسیون فوتبال فوراً اقدام به محرومیت 
خاطیان کرد اما در شب دوم، بازی ها که 
تمام شد، مسئولان امر چراغ ها را خاموش 

کردند و خوابیدند!
از جمله اتفاقات عجیب دیگر، وضعیت 
ورزشگاه آزادی بود که شبیه به فیلم های 
جنگی شد. درگیری، تنش، هیجان و... 
هر چه فکرش را کنید، همین هفته 
داشتیم. از همه اینها بگذریم، به یک 

اتفاق عجیب تر می رسیم. سرمربی تراکتور 
بعد از شکست تیمش مقابل سپاهان، 
جمله ای ترسناک به کار برد: »من این 
تیم را نبستم!« جمله ای که باید در مورد 
آن، موشکافی و بررسی صورت گیرد چون 
تراکتور این فصل، یکی از پرستاره ترین و 
گران ترین تیم های تاریخ لیگ برتر است. 
در هر پست، یکی، دو مهره خوب دارد و 
می تواند جزو مدعیان اصلی باشد.« دقیقا 
در این شرایط، خمس مدعی است تیمش 

را خودش نبسته و به خبرنگاران توضیح 
می دهد: »در اکثر گزینه ها، اینطور نبود. 
ما زمانی که تیم را بستیم، با غرور این 
کار را انجام دادیم و الان هزینه آن را 
می دهیم!« این مسائل باعث شده نسبت 
به آینده تراکتور، کمی دچار تردید شویم. 
وقتی در همین هفته اول و با شکست در 
نخستین بازی، خمس چنین حرف هایی را 
به زبان می آورد، وای به حال هفته بیستم 
و سی ام! آن زمان قرار است چه مسائلی 

از او بشنویم؟ آن هم در شرایطی که همه 
نسبت به آینده این تیم امیدوارانه صحبت 
می کردند و هواداران پرشور تراکتور، مغرور 
به مدل تیم بستن زنوزی بودند. قطعاً 
هوشنگ نصیرزاده آن قدر مدیر باتجربه ای 
است که می داند این مسائل در آینده چه 
تبعاتی در پی دارد. او اصلاً نمی خواهد 
تیمش دچار حواشی شود و در این صورت، 
واکنش مدیرعامل تراکتور نسبت به این 

اتفاقات، دیدنی و شنیدنی است.

از محرومیت فوری تا جمله ترسناک آقای سرمربی

یک دنیا حاشیه فقط در هفته اول!
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مماشات تمام!
افشاریان: اجازه بدهید داوران با آرامش کار کنند

 zواکنش

هدایت ممبینی

توجه ویژه به اوقات شرعی

هدایــت ممبینــی با ارســال نامــه ای به محمدرضا کشــوری فرد خواســتار توجه 
ویــژه ای بــه زمــان برگــزاری مســابقات در اوقات شــرعی شــد. در ایــن نامه آمده 
اســت: »با توجه به تفاوت زمانی اوقات شــرعی در شــهرهای مختلف کشــور و 
لــزوم توجــه ویــژه بــه زمــان ملکوتــی اذان مغرب، مقتضی اســت ترتیبــی اتخاذ 
گردد که نهایت دقت در تعیین ساعات برگزاری مسابقات در شهرهای میزبان 

بــه اوقــات مذکور صــورت پذیرد.«

وحید شمسایی

اولویت ها مشخص شد

وحیــد شمســایی در مصاحبــه ای در مــورد برنامــه تیــم ملی اظهار داشــت: 
»تــا انتخابــی جــام جهانــی و بازی های آســیایی ما ســه دســتور را در اولویت  
کار خــود داریــم؛ اولیــن تورنمنــت برزیــل اســت کــه 15 روز بعــد از آن بــه 
بیشــکک قرقیزســتان می رویــم و در نهایــت در فروردیــن ســال آینــده طبق 
تقویم AFC که خارج از فیفادی می باشــد در مســابقات مقدماتی آســیایی 

شــرکت می کنیــم.«

حسین پورحمیدی

شروع فاجعه بار

حسین پورحمیدی یکی از بهترین دروازه بانان فصل گذشته لیگ برتر بود 
و تراکتــور تصمیــم گرفــت با حفظ این دروازه بان جــوان قید اخباری را بزند، 
ولــی او در بــازی اول مقابــل ســپاهان نمایش ضعیفی داشــت. پورحمیدی 
در نیمه اول دو گل خورد که روی آنها واکنش خوبی نداشــت، ولی اشــتباه 
بــزرگ او روی گل ســوم بــود کــه خــروج فاجعه بــاری داشــت. او هفتــه دوم 

مقابــل پرســپولیس فرصــت دارد این اشــتباهات را جبران کند.


